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KATHERINE COLLINS:

“IN DE FINANCIËLE WERELD 

MOETEN WE MEER ADAPTIEVE 

SYSTEMEN ONTWIKKELEN OM 

TE BLIJVEN BESTAAN”
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Wat kunnen financiële instellingen van de natuur leren? 

Het antwoord van Katherine Collins van Honeybee Capital 

uit Amerika is even simpel als omvattend: alles!

Natuurlijk 
investeren

 T
ijdens een bijeenkomst in 

Amsterdam, mogelijk ge-

maakt door onder meer Trio-

dos Bank, BiomimicryNL en 

het ministerie van Economi-

sche Zaken, zei Collins dat 

financieel dienstverleners zich bij iede-

re investeringsbeslissing zouden moe-

ten afvragen: “Wat zou de natuur doen? 

Vraag jezelf af: wat is de bedoeling van 

mijn werk, mijn model, tool; wat is het 

onderliggende doel ervan?”

“Iedereen is een investeerder”, aldus 

Collins. “Wij investeren onze tijd, onze 

energie, ons geld. In de kern staat in-

vesteren voor verbinding, uitwisseling 

en wederzijds voordeel. Al jaren zie je 

echter dat de primaire en nuttige func-

tie van beleggen is overschaduwd door 

geldfabrieken die gebouwd zijn om geld 

te verdienen met geld. Beleggers kun-

nen zich bijvoorbeeld met Bund Futures 

‘indekken’ tegen stijgingen en dalingen 

van de lange termijnrente, er bestaan se-

curitisaties van securitisaties en sommi-

ge bedrijven zijn volledig ingericht om 

financieel voordeel te behalen door in 

microseconden te reageren op fluctua-

ties op de beurs. Het mag duidelijk zijn 

dat we ver weg zijn komen te staan van 

de oorspronkelijke aard van beleggen.”

Vanuit de zaal kwam de reactie dat bij 

herziening van bijvoorbeeld het pen-

sioenstelsel, niet meteen maatregelen 

moeten worden genomen, maar eerst 

goed gekeken moet worden naar wat 

mensen in de toekomst willen. Wat is 

eigenlijk de functie van ons pensioen? 

Katherine gaf raad over hoe om te gaan 

met deze lastige investeringsbeslissing. 

Haar advies was meer naar buiten te 

gaan voor inspiratie om tot een oplos-

sing te komen voor complexe investe-

ringsvraagstukken. Dit heeft ze zelf eer-

der ook gedaan: “Not to escape my profes-

sion but to inform my decisions”. Of, zoals 

Albert Einstein zei: “Look deep into natu-

re, and then you will understand everything 

better”.

Wanneer er grote veranderingen optre-

den hebben we veerkracht nodig. Vaak 

werken de economische modellen in 

deze situaties niet. Juist in de natuur 

staat aanpassingsvermogen wel cen-

traal, bijvoorbeeld door het bouwen 

van nieuwe netwerken. Biomimicry is 

de wetenschap, de kunst van het na-

bootsen van de beste biologische idee-

en uit de natuur om menselijke pro-

blemen op te lossen. Denk bijvoorbeeld 

aan plakband geïnspireerd door gek-

ko’s. Het toepassen van biomimicry bij 

investeringen bevat daarnaast ook het 

kijken naar de veerkracht en diversiteit 

van een bedrijf en hoe een bedrijf ver-

ankerd is in zijn context. 

In 2008 traden de financiële markten 

buiten grenzen die in modellen voor 

mogelijk werden gehouden. Er kon 

niet meer worden gesproken over cal-

culeerbare risico’s. Volgens Collins gin-

gen we van calculeerbare risico’s naar 

onbekende onzekerheid. Daarom moet 

een belegger altijd controleren of aan-

names nog kloppen en blijven zoeken 

naar de aanleidingen van gebeurtenis-

sen. Volgens Collins proberen we nog 

steeds de echte wereld in modellen en 

risico-cijfers te vangen. Maar slechts 0,5 

procent van de processen in de natuur 

is gebaseerd op standaarden en herha-

ling. In de financiële wereld moeten 

we meer adaptieve systemen ontwikke-

len om te blijven bestaan. Bijvoorbeeld 

door meer diversiteit in financiële pro-

ducten, zoals beleggingsfondsen en 

Green Bonds, te hebben.  

De initiatiefnemers gaan meer van dergelij-

ke bijeenkomsten en discussies organiseren 

om financiële dienstverleners te laten inspi-

reren door de lessen die de natuur te bieden 

heeft. Met twee benen op de grond.
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